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Госпожо Каличкова, каква е успешната

формула на семейния хотел?

Аз едва ли мога да я формулирам точно. Но

това, на което винаги съм разчитала, е лю-

бов към работата и желание за нея. И съм

искала моите клиенти да се чувстват като

у дома си. Затова особено ми е приятно, ко-

гато сутрин на закуска ги виждам доволни,

че могат да вкусят баница или мекици - как-

то са правили техните майки и баби вкъщи.

Кухнята в ресторанта е национална, а стаи-

те - застлани с губери и китеници, напомнят

за старата българска къща.

Защо решихте да направите хотела в

този стил?

Бяхме повлияни най-вече от близостта на

Боженци, то е само на 3 км от комплекса.

Усещането, което човек получава, когато се

разхожда из селото резерват, чергите, кои-

то вижда провесени от чардаците, ме нака-

раха да пресъздам този уют и в нашия хотел.

Получи се и някак естествено - ние купихме

стар хан с част от хотел в груб строеж.

Ползвахте ли съветите на архитекти при

строителството? Широкият двор, който

събира двете хотелски части, съществу-

вал ли е при стария хан?

Доверихме се на габровски архитекти, за-

щото много държахме да бъдат местни хора,

които са отраснали с архитектурата на ре-

гиона.

Когато започнахме да посрещаме гости в

старата част на хотела - "Фенерите 1", ви-

"Ô�������" - ��ß�� �	 
�	��� �	�
Да "изнесеш" бизнеса си от
другата страна на планината не е
невъзможно, но самото решение
вече е сериозно предизвикателс-
тво. Да инвестираш парите си в
едно умиращо село само с 13
жители, си е своего рода авантю-
ра. Още повече, когато начална
учителка и инженер са решили да
правят там туризъм...
Осем години по-късно старият
"Бакалов хан" в с. Кметовци в
Габровския балкан живее - обновен,
разширен, с ново име... и пълен с
гости. А собствениците - Слава и
Георги Каличкови (от Казанлък),
получават признание от колеги.
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дяхме, че има интерес и съответно нужда

от увеличаване на легловата база. Тогава за-

почнахме дълги преговори с възрастна жена,

за да изкупим къщата Ӝ. После купихме вто-

ра, трета. Съборихме ги - за да оформим дво-

ра и да построим разширението "Фенерите

2". Сега местата са 70 (и пак са недоста-

тъчни). Новото крило бе готово през 2000 г.,

към него е дневният бар, там е спортният

център (ако мога така да го нарека) - с ве-

лоергометър, джакузи, сауна, ароматерапия.

Запазено ли e нещо от стария хан?

Това е сградата, където е ресторантът.

Над него пък е апартаментът на собствени-

ците, които са построили навремето хана (на

вратата е написана годината - 1865-а). Вът-

ре всичко е реставрирано от нас - резбова-

ният таван, вратите, като е съхранено всич-

ко, което беше възможно. Сега осъществявам

мечтата си да обзаведа този апартамент с

автентични мебели от XIX век. С много уси-

лия успявам. Едната стая е напълно готова.

Надявам се до пролетта да обзаведа всичко.

Колко хора работят във "Фенерите" и

как ги подбирате?

Общо са 32-ма. Подбора правя лично. Дър-

жа на сърцатост и човекът да не си пести

труда. Защото трябва да има отношние към

работата, за да има някакъв успех. Отначало

залагах на професионалистите - управител-

ката на хотела е със специалност "Туризъм",

управителят на ресторанта - също. Но за

кадрите на по-ниско ниво се оказа, че трябва

ние да ги обучаваме. Възможност за първона-

чален избор ни предлага специализираната

гимназия в Габрово. Но мога да кажа, че рабо-

тещите във "Фенерите" са наши творения.

Това са предимно млади хора, но имаме каме-

риерка и двама сервитьори, които са от от-

криването.

И по колко гости водите в Кметовци на

година?

Таква статистика нямам, но мога да кажа,

че заетостта на хотелската част е над 60%.

Кое е най-хубавото време за почивка във

"Фенерите"?

За всеки различно. В момента е покрито

със снежна пелена и е чудесно. Тишина,

спокойствие и белота. За мен лично е най-

хубава есента, тогава могат да се видят

всички цветове на дъгата. Имаме клиенти,

които казват, че пролетта е прекрасното

време тук...

Това ли е нещото, което продавате - ти-

шината, спокойствието?

Да, бягството от големия град, от шума и

напрежението. За това вероятно допринася

и този тип архитектура - манастир, както я

наричат някои клиенти. Толкова е тихо, че

понякога идват хора и казват: "Как така ня-

мате места, няма никой наоколо!"

Кои са вашите гости?

Радваме се на постоянни гости. През уи-

кенда това са предимно семейства с деца,

които се чувстват добре тук. Идват хора

от градове с екологични проблеми като Русе,
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които са си запазили целогодишно стаи в на-

шия хотел. За наша голяма радост "Фенери-

те" са изключително популярни сред чужди-

те дипломати в България. Впечатлена съм,

че чужденците забелязват и най-малките де-

тайли в нашия хотел, такива, които други по-

сетители не виждат. През лятото - от май

до октомври, посрещаме и организирани ту-

ристи по екскурзионни програми от морето.

Популярни ли са "Фенерите" сред населе-

нието на близките градове?

Нашият ресторант е любимо място за габ-

ровци. Много добре работим с хората от Сев-

лиево, посрещаме гостите и партньорите на

"Идеал Стандарт", "Видима Идеал".

Какво е отношението на местните към

един такъв хотел, помагат ли за налагане

на селището като място за туризъм?

Отначало бяха доста резервирани, защото

не знаеха какво ще излезе, дали няма да им се

наруши спокойствието. Но после ни приеха.

От тях купуваме мляко - овче и биволско, из-

купуваме яйца - екологично чисти продукти

за ресторанта. Бабите (за съжаление пове-

чето вече ги няма) имаха своя група и изна-

сяха програма на туристите.

Когато сте дошли в Кметовци е имало

13 жители, а сега?

Увеличили са се. Мисля, че има 5 или 6 засе-

лили се семейства с малки деца.

А други, които да правят туризъм?

Две къщи бяха отворени за гости -  като

малки семейни хотелчета с по няколко стаи.

Вие ще разширявате ли инвестицията си?

Искаме да разширим комплекса. Вече отку-

пихме няколко терена, но за съжаление първо

трябва да се реши много болен въпрос -

водоснабдяването.

Туризмът в този район се развива и има

бъдеще. Защото има много места, които мо-

гат да се видят. Ние сме на стратегическо

място - много близко до Боженци и "Етъра",

Дряновският манастир е на 10 км, Велико Тър-

ново е на 20 минути... Неслучайно ние пред-

лагаме в хотела велосипеди и осигуряваме

професионални водачи, когато гостите по-

желаят пешеходни турове по близките еко-

пътеки. Единият маршрут е до Боженци -

изключително живописен е, защото минава

през няколко запустели села, стар римски път

и слиза от източната страна на селото. Дру-

гата екопътека е от Боженци до Трявна, тре-

та - до Дряново. Може да се каже, че марш-

рутите са безброй.

Интервю на Катя Петрова
Снимки Милен Димитров
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огато гостите на Русе искат след нато-

варената си делова програма да си почи-

нат в обстановка на премерен лукс и с

всички нормални за европееца удобства, те изби-

рат хотелския комплекс "Бистра и Галина". 

Когато желанието им е да съчетаят вечерта

си с разговор с бизнес партньори или с познати

на фона на ненатрапчива музика в дискретна

светлина, която струи от целия хотелски ансам-

бъл, изборът отново е "Бистра и Галина". 

За русенци и за хората, които вече са открили

за себе си изискания стил и европейската точ-

ност на хотелския комплекс "Бистра и Галина", не

е изненада наградата, която получи хотелът от

Българската хотелиерска и ресторантьорска

асоциация като "Градски хотел на 2004 година". За

тях няма нищо странно и необичайно в това, че

отличието е присъдено на единствения в Русе хо-

тел, който освен обичайните удобства предлага

на съвременния човек изумителното удоволствие

да се почувства като древен римлянин. Или поне

да изпита радостта и лекотата, с която цезари-

те са излизали от своята прочута римска баня.

Освен от мекия и нежен "парен облак", който сто-

пява напрежението в мускулите и гони стреса,

във възстановителния център в новия корпус на

"Бистра и Галина" посетителят може да се въз-

ползва и от ред други здравословни удоволствия.

Фитнес-залата, обзаведена с уреди "Кетлер",

очаква любителите на бягащата пътечка, крос

тренажора, велоергометъра, закрития басейн с

джакузи, а за тези, които обичат да проверяват

доколко ще издържат на натоварването, са гла-

диаторът и лежанките. Кабината с инфрачервени

лъчи "Чудото на XXI век" и вертикалният турбо-

солариум са другите две чудеса в комплекса, кои-

то помагат на човек да излезе от стреса и да

премине отново в позабравеното състояние, гра-

ничещо с непознатата лекота от типа "Аз оби-

чам себе си!" 

Двата корпуса на хотелския комплекс са разпо-

ложени от двете страни на една (лете потънала

в зеленина) пресечка на централната русенска

улица "Борисова". Южният корпус разполага с два

апартамента със зимна градина, 21 двойни и 6

единични стаи с климатик, минибар и кабелна те-

левизия. В новия, северен корпус, който бе открит

миналата есен, има две студиа, една единична и

"Áèñòðà è Ãàëèíà" -
òåðèòîðèÿ íà äîáðèòå ïðàâèëà

Òåêñò Íåëè Ïèãóëåâà
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шест двойни стаи, като те са разпределени на

етажи за непушачи. Конферентната зала предла-

га възможност 70 души да участват във форуми,

дискусии, семинари. На деловия съвременник тук

няма да липсва връзката със света - на негово

разположение са интернет, факс, компютър, прин-

тер, копирна техника, а в залата за бизнес сре-

щи има 12 места. 

Държа да се работи по правилата - това е най-

простото и в същото време най-сложното нещо,

казва Страшимир Бърдаров, собственик на хотел

"Бистра и Галина" и председател на едноименната

фондация. Моята цел е да помагам на хората и ще

продължа да правя това до края на живота си,

твърди Бърдаров (за хората, които го познават,

това не е високопарна фраза, а кредо, изпълнено с

реалност). Вече години наред приходите от дей-

ността на хотелския комплекс подпомагат финан-

совата реализация на програмите на фондацията. 

Една от посоките, в които работи фондацията,

се нарича "Талантливите деца на Русе". Тя дава

възможност на даровити русенчета от различна

възраст да развиват талантите си, като им по-

мага да пътуват в страната и чужбина за конкур-

си, да купуват помагала, сценични костюми, ин-

струменти, да заплащат такси за обучение. От

тази финансова добрина вече са се възползвали

мнозина от най-младите русенски художници, бале-

рини, цигулари, пианисти, певци, както и прохожда-

щи, но обещаващи математици, физици, биолози. 

Друго интересно

и полезно дело, ко-

ето пета година

поред върши фон-

дация "Бистра и Га-

лина", е лятната

детска академия,

която събира през

ваканционните ме-

сеци около 60 ру-

сенчета, отворени

към изкуствата и

спорта, но с мал-

шанса да са от со-

циалнослаби семей-

ства. За тях фондацията осигурява летен от-

дих, изпъстрен с развлечения, по време на който

те правят първи стъпки в рисуването, иконопи-

ста, извайването на глина, източните бойни из-

куства, шаха. Фондацията традиционно подкре-

пя със средства ежегодния фестивал "Мартен-

ски музикални дни" и конкурса "Франц Шуберт",

провеждан от Националното училище по изку-

ствата в Русе. В традицията на "Бистра и Га-

лина" се вписва и също вече традиционното

връчване на златен приз "Дарител на годината".

Тази година той ще бъде даден на фирмата, коя-

то е закупила най-много от коледните картички

в благотворителната кампания на фондацията

"За да грейне още една детска усмивка".
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Собствениците 
Здравка (в средата) и
Страшимир Бърдарови
получиха шесто отличие
за своя хотел 


